
 

 

Skovbrynet Skole 
Værebrovej 156, 2880 Bagsværd 
Telefon: 39 57 65 65 
E-mail: skovbrynetskole@gladsaxe.dk 

   

   
Skolebestyrelsesmøde nr 3. 
Onsdag d. 1. november 2023, kl. 17.00 – 19.00, Skovbrynet Skole 
Vi mødes i caféen. 
 
 
Til stede: Stine, Pernille, Lars, Bonnie, Daniel, Ulrik, Lea (suppleant), Rikke, Carsten, Christina, An-
ders, Anton (8.y), Nanna (9.y) 
Afbud: Dileta 
 
Godkendelse af dagsorden 
Godkendt – pkt. 4 rykkes frem til pkt.2, hvor Rikke er på. 
Dagsorden: 
 
1. 
Orientering fra: (o) 30 min 
Formanden:  
- Strukturen for møderammen med BUU er blevet vedtaget, og mødet med Skovbrynet bliver d. 
8.5.24 
- Skolebestyrelsens høringssvar til Trafik- og Mobilitetsplan 2023 er sendt afsted uden bemærknin-
ger fra bestyrelsen på Pernille og Carsten udkast 
- Der er skolerådsmøde d. 13.11.23 på Søborg Skole 
  
Skolelederen:  
- Skolens økonomi ser fonuftigt ud, og udmeldte økonomisk mådehold på skoleområdet overholdes 
dermed. 
- Skolens nye legeplads skrider frem efter planen, og eleverne er med til at udsmykke den. Ifm. 
etableringen af det nye børnehus på SFO’ens martrikel, får skolen en ekstra pannabane, som stadig 
mangler at blive placeret. 
- Lørdag d. 11.11 er der First LEGO League for skolens 6.- og 7. årgang, og alle er velkomne til at 
komme over og kigge. Konkurrencen starter officielt kl. 9.00 ved borgmesteren. 
- 5. årgang deltager i Børneklimatopmødet d. 15.11. Her skal de sammen med andre af Gladsaxes 
skoler fremlægge forskellige tematikker, der har politisk interesse. Skovbrynets tema er etablerin-
gen af den nye skole ved Ringbogrunden med et bæredygtighedsperspektiv. 
- Skolens musiklokale opleves ikke at være tilstrækkelig ift. behovet, hvorfor det undersøges om 
skolen kan bruge den ene del af kantinen som musiklokale. Carsten forhører sig i forvaltningen 
herom. 
- Tirsdag d. 7.11 har ledelsen møde med arkitekterne fra Ejendomscenteret. Mødet har til hensigt 
at lave en kapacitetsopgørelse af lokaler på skolen, idet der er et kommunalt behov for genhusning 
af diverse foreninger, samt at forberede den forestående rømning af vors SFO-bygning pr juni 
2025. 
- Der er sat en proces i gang i lærer- og pædagoggruppen omkring konflikten i Gaza, idet det ople-
ves, at eleverne mere og mere er påvirket af konflikten. Der er i den sammenhæng fokus på, hvor-
dan man underviser i temaet og taler med børnene om det. 
Der sendes information på Aula til forældrene. 
 
Eleverne:  
- Elevrådet har forhørt sig i klasserne om forslag til indhold for Børnekonventionsdagen d. 20.11. 
Forslagene behandles i elevrådet og derefter med Anders, Annesofie, Christina og Carsten. 
- Der er et ønske om at renovere betonbanen, men det bliver desværre svært, idet vejen omkring 
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betonbanen skal bruges som transportvej til byggeriet af det nye børnehus. 
- Elevrådet vil komme med et bud på at skabe flere arbejdspladser og et rarere læringsmiljø i fælle-
arealerne i den gamle udskolingsbygning. 
- Elevrådet kommer med et bud på fordeling af toiletter på skolen, så hver klasse kan få deres egne. 
 
 
Medarbejderne: 
Christina orienterede om, at 4. årgang i denne uge har bagt kager for børnetelefonen, som blev 
solgt nede i Bagsværd. Årgangen indsamlede omkring 4000 kroner. 
 
Øvrige: 
Der var et ønske om at byggeprocessen af det nye børnehus og rømningen af SFO’en går så hurtig 
og smertefrit som muligt, så processen ikke bliver længere end nødvendig. 
 
2. 
Princip for klassekasser: (o, d, b) 15 min 
Udskydes til næste møde. 
 
3. 
Kontaktforældremøde (o, d, b) 15 min 
Lars har skrevet ud til skolens kontaktforældre om behovet for et fællesmøde. Der blev først skre-
vet ud i sidste uge, da der var nogle administrative udfordringer, og i den sammenhæng er der 6 ud 
af 56 forældre, der har svaret. Alle 6 forældre ønsker at afholde et fælles kontaktforældremøde. 
 
Ønsker til dagsordenen: 
- Erfaringudvekslinger på tværs af klasserne ift. forældreengagement 
- Kommunikation og definition af kontaktforældrerrollen. 
 
Det er et særligt opmærksomhedspunkt, at mobilisere forældregruppen generelt på skolen ifm. 
både forældresamarbejdet såvel som i skole/hjem-samarbejdet. Dette emne er et gentagende fo-
kuspunkt for skolen, som er et vigtigt fokuspunkt. 
 
Vi afventer yderligere henvendelser og sigter mod at indkalde til et møde i starten af det nye kalen-
derår.  
Punktet tages op på kommende bestyrelsesmøde. 
 
4. 
Nationale tests (o, d) 20 min 
Rikke orienterede om, at skolen laver nationale test i dansk og matematik. Testene er udviklet til at 
være liniære frem for adaptive og er flyttet frem til starten af skoleåret fremfor at løbe fra januar til 
marts som tidligere. 
Testene giver et overblik og skal fungere som supplement til den daglige undervisningsopgave såvel 
som i skole/hjem-samarbejdet. 
Testene bruges også ifm. skolens sprogkonferencer og er samtidig også et supplement til skolens 
andre evalueringsredskaber såsom Hogrefetestene. 
 
Der blev stillet spørgsmål til, om eleverne både skal gennemføre de nationale test og Hogrefete-
stene.  
Hogrefetestene er skolens såkaldte ’hovedtest’, idet det opleves, at testene giver et meget klarere 
billede af eleverns faglige standpunkt og progression fremfor de nationale test. 
Skolen er dog optaget af at have en kontinuerlig drøftelse af brugen af test i skolen, hvorfor emnet 
er meget relevant at drøfte. 
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Carsten præsenterede i den sammenhæng kort, hvordan skolerne fremadrettet kommer til at ar-
bejde datadrevet i form af et samlet dashboard, som bl.a. indeholder karakterer, fravær, test, triv-
selmålinger m.m. 
Der er et ønske om, at forældrene bliver orienteret om indholdet, hvilket der er lagt op til at gøre 
på både skole/hjem-samtalerne og i meddelelsesbogen.  
 
Brugen af test som værktøj generelt på skolen blev i forlængelse af ovenstående drøftet. I den sam-
menhæng ser skolen frem til at få yderligere klarhed omkring regeringens nye folkeskoleudspil, idet 
der bl.a. er lagt op til øgede frihedsgrader, hvilket i så fald kunne være interessant at forfølge ift. 
prøveafvikling og lignende. 
 
Det foreslås, at vi løbende drøfter temaet i skolebestyrelsen. 
 
 
5. 
Evaluering af fordybelsesugen 2023 (o, d, b) 20 min 
Der har været rigtig gode erfaringer med opbruddet af den normale undervisningsform i fordybel-
sesugen, og det opleves, at stort set alle børn er i trivsel sammenlignet med hverdagen. 
Det opleves også, at forberedelsen og afholdelsen er rigtig hård for særligt lærergruppen. 
Skolen vil på baggrund af det undersøge muligheden for enten at holde flere fordybelsesuger, 
og/eller tænke i hvordan elementerne fra fordybelsesugen kan indgå i nye/andre organiseringsfor-
mer i hverdagen for eleverne.  
 
Elevrepræsentanterne gav udtryk for, at fordybelsesugerne er enormt givende afhængigt af emnet 
og indholdet. Det er som oftest fedt, at være i skole på nye måder end hverdagen tilbyder. 
 
Thomas orienterede om, at skolen stadig er nysgerrig på, hvordan pædagogernes rolle i fordybeles-
ugen kan være mere involverende, end tilfældet er lige nu. Ledelsen er meget optaget af at styrke 
skolens store fællesskaber, og her opleves det ikke, at skolen formår at organisere det godt nok 
endnu. 
 
Der er et ønske om at inddrage kontaktforældrene i bestyrelsens arbejde i løbet af caféaftenen, så 
bestyrelsesmedlemmerne både kan være med til caféaftenen med familien og hjælpe til med be-
styrelsens opgaver. 
 
6. 
Opstilling af kriterier for valg af skolefotograf (o, d, b) 15 min 
Elevrepræsentanterne gav udtryk for, at de oplevede formen på klassebillederne som sjove og inte-
ressante.  
 
Det blev nævnt, at der i valg af skolefotograf er et behov for, at prisen bliver justeres ned, hjemme-
siden skal være meget mere simpel og portrætbilledernes kvalitet skal være meget bedre.  
 
Der blev i den sammenhæng rejst en tvivl om behovet for portrætbilleder 
i al almindelighed, og i forlængelse heraf vendes behovet for portrætbilleder i elevrådet til næste 
møde. 
 
 
7. 
Eventuelt (o) 5 min 
 
Vel mødt! 
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Pernille og Carsten 
 
HUSK: Skulle du være forhindret i at give møde, så meddel venligst Pernille dette i god tid.
  


